
Alcoolemie  RECORD  depistată
la un șofer din Techirghiol.
A  dat  peste  cap  aparatul
Drager
24 aprilie 2024 18:02

Ieri, 23 aprilie, în jurul orei 19.35,
polițiști  din  cadrul  Poliției  Orașului
Techirghiol au identificat un bărbat, de
52 de ani, care a condus un autoturism,
pe  strada  Ovidiu,  fiind  sub  influența
băuturilor alcoolice.  
Bărbatul a fost testat cu aparatul etilotest, rezultatul fiind
1,67 mg/l alcool pur în aerul expirat.

Ulterior,  a  fost  condus  la  o  unitate  medicală,  pentru
recoltarea  de  probe  biologice,  în  vederea  stabilirii
alcoolemiei  în  sânge.

Pe aceeași temă:

Acțiunea ROADPOL -„SPEED MARATHON” pe străzile din județul
Constanța a săltat permisele a zeci de șoferi
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Un  bărbat  din  Mangalia  a
DISPĂRUT! L-ați văzut?
24 aprilie 2024 18:02

Ieri,  23  aprilie  2024,  polițiști
din  cadrul  Poliției  Municipiului
Mangalia  au  fost  sesizați  cu
privire  la  plecarea  voluntară  a
numitului Ovidiu Ionuț Falcă, de 36
ani,  din  municipiul  Mangalia,
județul Constanța.
Acesta nu a mai putut fi contactat din data de 15 aprilie
a.c., când se afla în gara din municipiul Timișoara.

FALCĂ  IONUȚ  OVIDIU  are  1,70-1,75  m  înălțime,  50-60  de
kilograme,  păr  negru,  ochi  căprui.

Nu se cunosc obiectele de îmbrăcăminte pe care le purta la
data plecării.

Cetăţenii care pot furniza orice informaţii în legătură cu
această persoană sunt rugaţi să contacteze numărul unic pentru
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apeluri de urgență 112 sau Dispeceratul I.P.J. Constanța, tel.
0241.611.364.

Se  oprește  apa  în
localitățile  Poiana,  Săcele
și Traian!
24 aprilie 2024 18:02

Vineri — 26 aprilie 2024, în intervalul
orar 08.00 — 20.00,  RAJA S.A. va sista
furnizarea  apei  pentru  realizarea
operațiunilor periodice de întreținere a
rezervoarelor  destinate  înmagazinării
apei potabile din localitățile Poiana și
Săcele.
Vor  fi  afectați  de  lipsa  apei  toți  consumatorii  din
localitățile Săcele și Traian (comuna Săcele), precum și cei
din satul Poiana (oraș Ovidiu), județul Constanța.

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot posibilul
pentru  finalizarea  lucrărilor  și  reluarea  furnizării  apei
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potabile în condiții optime.

Totodată, rugăm utilizatorii afectați de aceste lucrări să își
asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz casnic în
perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Atenționăm utilizatorii afectați că, din cauza manevrelor de
golire și umplere a sistemului public de alimentare cu apă
potabilă, ocazional, se pot produce modificări ale calității
apei  potabile  din  punctul  de  vedere  al  turbidității  și
culorii. În această situație, se va evita consumul până la
limpezirea apei.

Autostrada  Alternativa
Techirghiol, ce va avea 31 de
kilometri,  va  face  legătura
dintre A2 și Mangalia
24 aprilie 2024 18:02

Compania  Naţională  de  Administrare  a
Infrastructurii Rutiere (CNAIR) a trimis
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azi  documentaţia  de  atribuire  a
contractului  pentru  proiectarea  şi
execuţia  autostrăzii  Alternativa
Techirghiol la Agenţia Naţională pentru
Achiziţii  Publice  (ANAP).  Ea  va  face
legătura  Autostrăzii  Bucureşti-Constanţa
(A2)  şi  a  Centurii  Constanţa  (A4),  cu
sudul litoralului românesc (în apropiere
de Mangalia).
Anunțul a fost făcut de directorul general al CNAIR, Cristian
Pistol:

„Am transmis astăzi la ANAP documentația pentru contractul
necesar construcției Alternativei Techirghiol!

Câștigătorul contractului va avea la dispoziție 12 luni pentru
proiectare  și  36  de  luni  pentru  finalizarea  construcției
acestui drum de mare viteză în lungime de 30,59 km.

Noua  autostradă  va  asigura  conexiunea  între  Autostrada
Soarelui  (A2)  și  Centura  Constanța  (A4),  în  zona  nodului
Cumpăna  cu  localitățile  din  sudul  litoralului  românesc
(Agigea, Topraisar, Techirghiol, Eforie, Tuzla, 23 August) iar
pe traseul acesteia vor fi construite inclusiv:

– 31 Poduri/Pasaje/Viaducte,

– 6 parcări,

– un centru de întreținere și coordonare,

– un punct de sprijin.

Proiectul prevede și plantarea a 85 de hectare de perdele
forestiere„.



Iată  care  sunt  candidaţii
propuşi de către PNL Mangalia
pentru Consiliul Local
24 aprilie 2024 18:02

Lista candidaţilor propuşi de către PNL
Mangalia pentru Consiliul Local cuprinde
atât  nume  noi,  plasate,  strategic,  în
frunte, cât şi nume consacrate, persoane
cu multe mandate de consilier local în
spate, poziţionate către mijlocul listei.

Radu Cristian – primar în funcţie;1.
Broască Traian – profesor de muzică, dirijor cor şi2.
orchestră;
Vărgatu Adrian – profesor pensionar;3.
Ungurean Ioan – director executiv;4.
Griguţă Nicoleta – inspector SSM;5.
Ali Leila – asistent – şef balneofizioterapie;6.
Andrei Daniel Sorin – administrator;7.
Dragoş Angelescu – viceprimar în funcţie;8.
Banu Gabriel Gheorghe – consilier principal;9.
Ioniţă Dragoş Marian – administrator;10.
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Luca Lucian – administrator;11.
Ion Răzvan Nicuşor – administrator, fost ofiţer MAI;12.
Toma Vasile Dorel – pastor;13.
Ismail Facredin – manager;14.
Popa Edvica – profesor;15.
Linica Stan – pensionar;16.
Coşar Cristina – asistent medical generalist;17.
Georgescu Lorena – profesor;18.
Drăgoi Iulian – inginer căpitan port specialist;19.
Ilie Ioana – jurist, şef birou marketing;20.
Zbanţ Iulian Dorinel – pensionar MapN maistru militar;21.
Murtaza Fichiran – consilier gestionar – vânzător;22.
Condruţ Ion – economist;23.
Barbu Aurel – electrician.24.

Rămâne de văzut câte mandate va reuşi să câştige PNL Mangalia
la alegerile locale din data de 9 iunie şi, mai ales, dacă va
fi păstrată această ordine sau dacă vom asista la renunţări
ori eliminări.

A fost arestat un traficant
de  droguri  care  vindea  în
județul  Constanța  cocaină,
cristal  și  substanță
psihoactivă 2MMC
24 aprilie 2024 18:02
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Polițiștii  Brigăzii  de  Combatere  a
Criminalității  Organizate  Constanța,
împreună  cu  procurorii  Direcției  de
Investigare  a  Infracțiunilor  de
Criminalitate  Organizată  și  Terorism  –
Serviciul  Teritorial  Constanța,  au
documentat  activitatea  infracțională  a
unei  persoane,  cercetate  sub  aspectul
săvârșirii  infracțiunilor  de  trafic  de
droguri de mare risc și efectuarea, fără
drept,  de  operațiuni  cu  substanțe
susceptibile  de  a  avea  efecte
psihoactive.
Din cercetările efectuate în cauză a rezultat că, în perioada
martie  –  aprilie  2024,  în  baza  aceleași  rezoluții
infracționale, acesta ar fi deținut și comercializat, către
consumatori  din  județul  Constanța,  diferite  cantități  de
cocaină (drog de mare risc), cristal (3-CMC, drog de mare
risc) și substanțe psihoactive (2-MMC), pentru sume cuprinse
între 700 și 1.000 de lei.

În  urma  perchezițiilor  efectuate,  au  fost  descoperite  și
ridicate  cantități  de  drog  de  mare  risc  și  substanțe
psihoactive (cocaină, 3-CMC și 2 MMC) porționate și ambalate
în plicuri autosigilante, precum și alte mijloace de probă.



La  data  de  23  aprilie  2024,  procurorii  Direcției  de
Investigare a Infracțiunilor de Criminalitate Organizată și
Terorism – Serviciul Teritorial Constanța au dispus reținerea
unui bărbat, pentru 24 de ore.

Astăzi, a fost sesizat judecătorul de drepturi și libertăți
din cadrul Tribunalului Constanța cu propunerea de arestare
preventivă a acestuia, pentru 30 de zile.

Precizăm faptul că, în luna iunie 2021, bărbatul a fost trimis
în  judecată  de  către  D.I.I.C.O.T.–  Serviciul  Teritorial
Constanța pentru săvârșirea unor infracțiuni similare.

Suportul  de  specialitate  a  fost  asigurat  de  Direcția
Operațiuni  Speciale  din  Poliția  Română.

Acțiunea a beneficiat de sprijinul Grupării de Jandarmi Mobile
Constanța.

Facem precizarea că, pe parcursul întregului proces penal,
persoanele cercetate beneficiază de drepturile și garanțiile
procesuale prevăzute de Codul de Procedură Penală, precum și
de prezumția de nevinovăție.

Ambasadorul  Japoniei,  în
vizită la RAJA Constanța
24 aprilie 2024 18:02
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O delegație din care au făcut parte E.S.
dl. Takashi Katae – Ambasadorul Japoniei
în  România,  dl.  Hiroshi  Kudo  –  Prim-
secretar  al  Ambasadei  Japoniei  la
București  și  dl.  Ryo  Taniguchi  –
Consilier  al  Ambasadei  Japoniei  la
București a efectuat o vizită de lucru la
Constanța și a fost primită astăzi – 23
aprilie 2024, de conducerea societății la
sediul central al RAJA SA.
Vizita  a  avut  loc  ca  urmare  a  relațiilor  dintre  compania
constănțeană de apă și diferite firme de specialitate din
Japonia cu scopul de a introduce tehnologii performante la
nivelul sistemului de alimentare cu apă și de canalizare. Unul
dintre cele mai importante proiecte derulate de RAJA SA –
,,Contractul  de  servicii  bazat  pe  gestionarea  eficientă  a
distribuției de apă în sistem centralizat”, este realizat în
colaborare cu o prestigioasă companie de trading și investiții
din Japonia, Marubeni Corporation.



Ambasadroul Japoniei la RAJA Constanța

Contractul pe bază de performanță este unul inovativ pentru
sectorul  de  apă  din  România  și  sustenabil  pentru  mediul
înconjurător, fiind implementat cu sprijinul Băncii Europene
pentru Investiții și Reconstrucție. Planul de Acțiuni pe 5 ani
aprobat  în  cadrul  contractului  urmărește  măsuri  concrete
pentru  atingerea  unor  Indicatori-Cheie  de  Performanță  și
vizează sectorizarea rețelei de apă și implementarea zonelor
de contorizare districtuală (DMA), georeferențiere, modelare
hidraulică, reducerea numărului de avarii și a timpilor de
remediere  a  acestora,  managementul  presiunii  în  rețea,
managementul și mentenanța activelor și creșterea satisfacției
clienților privind serviciile oferite. Un domeniu strategic
prioritar  este  digitalizarea  și  folosirea  unor  softuri
inteligente care permit colectare de date, monitorizare și
predictibilitate  în  gestionarea  rețelei  și  managementul
activelor.
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Delegația  japoneză  a  vizitat  sediul
central  al  companiei,  Dispeceratul
Central  SCADA  și  Stația  de  Tratare  și
Pompare Palas.
În cadrul discuțiilor, E.S. Ambasadorul Japoniei în România –
dl.  Takashi  Katae  a  subliniat  potențialul  colaborării  în
domeniul gestionării apei și canalizării, esențial la nivel
global: “Sunt onorat de această vizită, mai ales că este prima
vizită în Constanța și în zona Dobrogei. În contextul actual,
în care Japonia a devenit partener strategic pentru România,
principala mea misiune este să susțin dezvoltarea relațiilor
economice, iar parteneriatul dintre RAJA și una dintre cele
mai puternice firme japoneze se înscrie în această linie.
Respect  faptul  că  RAJA  gestionează  unul  dintre  cele  mai
dificile și sensibile sisteme, problema apei fiind esențială
la  nivel  global.  De  aceea  dezvoltarea  durabilă  a
infrastructurii de apă și canalizare este primordială și nu se
poate realiza decât printr-o colaborare strânsă între diferite
entități  și  țări,  astfel  încât  să  se  poată  împărtăși
cunoștințele,  experiența  și  resursele  necesare  pentru
implementarea  celor  mai  eficiente  soluții”.



Ambasadroul Japoniei la RAJA Constanța

Pe  parcursul  întâlnirii  discuțiile  au  vizat  extinderea
domeniilor de cooperare, accentul fiind pus pe producerea de
energie verde. Pe lângă realizarea de parcuri fotovoltaice,
compania  noastră  urmărește  și  construcția  de
microhidrocentrale  la  nivelul  conductelor  de  refulare  din
Marea Neagră, Japonia având una dintre cele mai performante
instalații pe acest segment.

“Provocarea momentului pentru compania noastră este reducerea
consumului  de  electricitate  și  aplicarea  celor  mai  bune
soluții  pentru  producerea  de  energie  verde.  Utilizarea
componentei  hidro  din  aceste  surse  neconvenționale  poate
contribui la diversificarea mixului energetic și la reducerea
dependenței  de  sursele  tradiționale.  Având  în  vedere
experiența  și  expertiza  în  acest  domeniu,  colaborarea  cu
companii din Japonia ar putea aduce beneficii semnificative în
ceea ce privește proiectarea, construcția și operarea acestor
microhidrocentrale.  Schimbul  de  cunoștințe  și  tehnologii
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contribuie la îmbunătățirea performanței și eficienței acestor
instalații, consolidând astfel parteneriatul strategic dintre
România  și  Japonia  în  domeniul  energiei  regenerabile”,  a
declarat Aurel Presură, Director General RAJA SA.

E.S. dl. Takashi Katae este Ambasador al Japoniei în România
din ianuarie 2024.

Cu o vastă experiență diplomatică, Takashi Katae a deținut în
trecut funcţii la ambasadele Japoniei din China, Pakistan şi
Australia. A intrat în Ministerul Afacerilor Externe din anul
1986, unde a ocupat poziții precum Coordonator principal în
cadrul Diviziei de politică regională și Divizia China, Biroul
pentru  Asia,  dar  și  de  Director  Divizia  de  combatere  a
terorismului. Ambasadorul s-a născut în Japonia, în 1962, a
absolvit Universitatea din Tokyo – Facultatea de Economie și
vorbeşte fluent engleza și chineza.
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A  fost  înregistrată  prima
candidatură  la  funcția  de
primar al Mangaliei
24 aprilie 2024 18:02

La  Biroul  Electoral  de  Circumpscripție
Mangalia  a  fost  înregistrată,  astăzi,
prima  candidatură  pentru  fotoliul  de
primar al municipiului.
Este vorba despre actualul primar al municipiului, Cristian
Radu.

A  fost  înregistrată,  totodată,  și  lista  candidaților
Partidului Național Liberal la Consiliul Local Mangalia.

Polițiștii  din  Mangalia  au
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predat elevilor de la Liceul
Teoretic „Callatis”
24 aprilie 2024 18:02

Au  învățat  cum  să  traverseze,  cum  să
circule cu bicicleta și cum să fie în
siguranță pe stradă, la școală, dar și
acasă.
Vorbim de elevii de la Liceul Teoretic Callatis care, ieri, s-
au  întâlnit  cu  polițiștii  din  cadrul  Biroului  Rutier  al
Poliției Municipiului Mangalia.

Toți au participat cu entuziasm la lecția de educație rutieră,
au pus întrebări și s-au descurcat foarte bine la activitățile
practice, care s-au dovedit interactive și captivante.

Pe parcursul întâlnirii au avut, de asemenea, prilejul de a
cunoaște tehnica din dotarea polițiștilor rutieri.

La sfârșitul activității, toți copiii au primit nota maximă și
au  declarat  că  așteaptă  cu  nerăbdare  următoarea  vizită  a
oamenilor legii.
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ATENȚIE!  Se  va  sista
furnizarea  apei  potabile
în  localitățile  Corbu  și
Mihai Viteazu
24 aprilie 2024 18:02

Miercuri – 24 aprilie 2024, în intervalul
orar  08.00  –  20.00,  se  va  sista
furnizarea apei în localitățile Corbu și
Mihai  Viteazu  din  județul  Constanța,
pentru realizarea operațiunilor periodice
de întreținere a rezervoarelor destinate
înmagazinării și tratării apei potabile.
Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot posibilul
pentru  finalizarea  lucrărilor  și  reluarea  furnizării  apei
potabile în condiții optime.

Totodată, rugăm utilizatorii afectați de aceste lucrări să își
asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz casnic în
perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Atenționăm utilizatorii că, din cauza manevrelor de golire și
umplere  a  sistemului  public  de  alimentare  cu  apă,  se  pot
produce ocazional modificări ale calității apei potabile din
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punctul  de  vedere  al  turbidității  și  culorii.  În  această
situație, până la limpezirea apei se va evita consumul!

Se va sista furnizarea apei
potabile  în  localitățile
Palazu Mic și Piatra!
24 aprilie 2024 18:02

Joi – 25 aprilie 2024, în intervalul orar
08.00  –  20.00,  se  va  sista  furnizarea
apei în satele Palazu Mic și Piatra, din
comuna  Mihail  Kogălniceanu,  județul
Constanța,  pentru  realizarea
operațiunilor periodice de întreținere a
rezervoarelor destinate înmagazinării și
tratării apei potabile.
Atenționăm utilizatorii că, din cauza manevrelor de golire și
umplere  a  sistemului  public  de  alimentare  cu  apă,  se  pot
produce ocazional modificări ale calității apei potabile din
punctul  de  vedere  al  turbidității  și  culorii.  În  această
situație, până la limpezirea apei se va evita consumul!
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A  fost  anulată  lucrarea
programată în Lazu, Agigea și
Eforie Nord
24 aprilie 2024 18:02

Vă  aducem  la  cunoștință  că  lucrarea
programată  pentru  perioada  25  –  26
aprilie 2024 în localitățile Lazu, Agigea
și Eforie Nord, din județul Constanța, va
fi  replanificată  pentru  o  dată
ulterioară, care va fi anunțată în timp
util.
Decizia a fost luată ca urmare a  condițiilor meteorologice
neprielnice  din  ultimele  zile,  care  au  determinat
instabilitatea  terenului  în  zona  de  desfășurare  a
intervențiilor prevăzute. Pentru a evita riscurile legate de
prelungirea  sistării  furnizării  apei  pe  o  perioadă
nedeterminată  și  pentru  a  asigura  calitatea  și  siguranța
lucrărilor efectuate, considerăm că este necesar să amânăm
aceste activități până când condițiile vor fi mai favorabile
și implicit terenul din zona lucrărilor va fi stabilizat.
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Ne  cerem  scuze  pentru  orice  neplăceri  cauzate  de  această
amânare!  Vă vom ține la curent cu orice modificări ulterioare
și vă mulțumim pentru înțelegere.

ATENȚIE! Astăzi și mâine se
întrerupe furnizarea energiei
electrice  în  Mangalia  și
Limanu
24 aprilie 2024 18:02

Mai  multe  localități  din  sudul
litoralului vor rămâne astăzi și mâine,
23-23  aprilie  2024,  fără  enerie
electrică, în urma unor lucrări realizate
pentru a asigura capacitatea rețelei de a
funcționa  și  alimenta  clienții  în  bune
condiții.
Marți, 23 aprilie 2024:

localitatea  2  Mai,  cu  Port  ROMNED  –  2  Mai,  Statia
Callatis – GAZ;
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localitatea  Vama  Veche,  cu  Hotel  Elektra,  strada
Nucilor, Politia Frontiera Punct Trecere Frontiera Vama
Veche,  Magazine  Frontiera,  sistem  monitorizare  Trafic
CNAIR Vama Veche, statii Pompare – RAJA Vama Veche si 2
Mai – întrerupere totalã – în intervalul 08:30 – 11:30

Miercuri, 24 aprilie 2024:

Municipiul  Mangalia,  cu  strazile:  1  Mai  şi  General
Boierescu – întrerupere parƫialã: 08:30 – 16:30

Astăzi este prăznuit Sfântul
Mare  Mucenic  Gheorghe,
Purtătorul  de  biruință.
Tradiții  și  obiceiuri  la
români
24 aprilie 2024 18:02

Marele Mucenic Gheorghe a trăit pe vremea
împăratului  Dioclețian,  s-a  născut  în
Capadocia, fiu al unor părinți creștini
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de  origine  greacă  și  învățat,  din
tinerețe, în dreapta credință. Rămas fără
de tată din copilărie, Sfântul s-a mutat,
cu maica sa, din Capadocia în Palestina,
fiind cu neamul de acolo și având acolo
multe averi și moșteniri.
Îmbrățișând slujba armelor, în scurta vreme, a cucerit cele
mai mari cinstiri, până și dregătoria de conducător de oaste,
în garda împăratului.

Se știe că, deși era păgân, împăratul Dioclețian, până la anul
303 nu a luat nici o măsură împotriva creștinilor. Aceasta
stare de lucruri a îngăduit creștinilor vrednici, să urce până
la cele mai înalte slujbe în împărăție. În anul 303 însă, din
îndemnul ginerelui său Galeriu, pe care Dioclețian l-a luat ca
însoțitor la domnie (tetrarh), a aprins prigoana împotriva
creștinilor.

Gheorghe s-a înfățișat singur înaintea împăratului Dioclețian
și, înaintea întregii curți împărățești, a mărturisit deschis
că  este  creștin  și  ca  înțelege  să  slujească  în  oastea
împăratului,  ca  ucenic  al  lui  Hristos.  Uimit  de  această
mărturisire și îndemnat de Galeriu, Dioclețian a dat porunca
să fie dus în temniță și pus la chinuri, ca să se lepede de
credință.  Şi  a  fost  trecut  prin  toate  vămile  muceniciei,
loviri cu suliță, bătăi la tălpi, lespezi de piatră pe piept,
chinul la roată, groapă cu var, încălțăminte cu cuie, băutură
otrăvită, bătaia cu vine de bou ș.a. Toate acestea și altele
asemenea, Sfântul Gheorghe le-a îndurat cu bărbăție stând tare
în credință.

Văzând chinurile de moarte, prin care trecea Sfântul Gheorghe
și că rămâne viu și nevătămat, mulți dintre ei s-au lepădat de
idoli și au venit la credința în Hristos, slăvind cu un glas
pe Dumnezeul creștinilor.



Însăși  împărăteasa  Alexandra,  soția  lui  Dioclețian,  văzând
acestea, a mărturisit credința ei în Hristos.

În  cele  din  urmă,  împăratul  a  încercat  să-l  înduplece  cu
onoruri și cu făgăduințe, dar Sfântul a ales să rămână pentru
totdeauna cu Hristos. În fața acestei mărturisiri și, văzând
că toate încercările lui sunt zădarnice, Dioclețian a dat
porunca să li se taie capetele, și Mucenicului și împărătesei
Alexandra.

Rugându-se, cu bucurie și-a plecat capul sub sabie și a fost
tăiat, în ziua de 23 aprilie.

Tradiții  și  obiceiuri  de  Sfântul  Mare
Mucenic Gheorghe

În dimineaţa ajunului Sf. Gheorghe, femeile scot sculele
de ţesut afară, ca să răsară soarele peste ele, pentru a
avea spor la lucru.
Unii  se  încing  cu  ramuri  verzi  ca  să  nu  îi  doară
mijlocul.
Mai  este  obiceiul  scăldatului,  înainte  de  răsăritul
soarelui, într-o apă curgătoare. Astfel oamenii vor fi
sănătoşi tot anul şi se spală toate relele.
În ajun de Sfântul Gheorghe se spune că dacă ieşi cu
capul descoperit te aleargă strigoaicele până te lasă
lat. Ele ar dormi cu trupul, dar cu spiritul umblă prin
lumea largă. Se luptă cu meliţele din gospodăria omului
şi fură laptele vacilor.
Oamenii stau toată noaptea treji, ca să fie vioi şi
sănătoşi tot anul.
De Sfântul Gheorghe, se spune că nimeni nu are voie să
doarmă peste zi. Se spune că, altfel, vei fi somnoros
tot anul, vei lua ”somnul mieilor”.
Busuiocul semănat înainte de răsăritul soarelui e bun
pentru cinste: cel care se spală cu rouă de pe el, este
cinstit de toată lumea.



În unele zone, în ziua de Sfântul Gheorghe, bărbatul
pune ramuri verzi la stâlpii porţilor, la ferestre şi
uşi,  la  grajduri  şi  grădini,  dar  şi  la  mormintele
neamurilor, pentru a se feri de duhuri rele.
Aceste  ramuri  se  păstrau  apoi  peste  an,  ca  leacuri
împotriva diverselor boli. O parte dintre aceste ramuri
verzi se dădeau hrană animalelor.
În credinţa populară se zice că atunci când broaştele
cântă pentru prima dată, Sfântul Gheorghe ia cheile de
la Sâmedru (Sfântul Dumitru) şi deschide porţile naturii
către viaţă.
De Sfântul Gheorghe ies preoţii şi poporul cu crucea în
câmp şi fac rugăciuni pentru ploaie şi mană în câmp.
Gunoiul  adunat  în  ziua  de  Sf.  Gheorghe  se  pune  la
rădăcina pomilor, ca să rodească bine.

Ședință  extraordinară  la
Primăria  Pecineaga:  Se
rectifică bugetul de venituri
și cheltuieli
24 aprilie 2024 18:02
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Consiliul  Local  al  Comunei  Pecineaga  a
fost  convocat,  pe  23  aprilie  2024,  în
ședință  extraordinară,  având  următoarea
ordine de zi:
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„Educație nonformală pentru o
generație  SMART-  Realizarea
unui  laborator  inteligent
multifuncțional  în  cadrul
Palatului Copiilor Constanța”
24 aprilie 2024 18:02

Comunicat de presă
„PNRR: Fonduri pentru România modernă și reformată!”

Palatul Copiilor Constanța, în calitate de Beneficiar, anunță
demararea proiectului „EDUCAȚIE NONFORMALĂ PENTRU O GENERAȚIE
SMART – REALIZAREA UNUI LABORATOR INTELIGENT MULTIFUNCȚIONAL
ÎN CADRUL PALATULUI COPIILOR CONSTNȚA”, cod proiect F-PNRR-
SmartLabs-2023-2760, proiect finanțat prin PLANUL NAȚIONAL DE
REDRESARE  ȘI  REZILIENȚĂ,  Pilonul  VI.  Politici  pentru  noua
generație  Componenta  C15:  Educație  Reforma  5.  Adoptarea
cadrului legislativ pentru digitalizarea educației Investiția
9.  Asigurarea  echipamentelor  și  a  resurselor  tehnologice
digitale pentru unitățile de învățământ.

Proiectul se desfășoară în perioada DECEMBRIE 2023 – IANUARIE
2025, valoarea totală a contractului de finanțare fiind de
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295.133,90  lei,  fonduri  nerambursabile  din  partea  Uniunii
Europene – Următoarea Generație UE.

Obiectivul general al proiectului este creșterea accesului la
mijloace moderne și tehnologii digitale de învățare pentru
elevi  și  consolidarea  competențelor  digitale  în  utilizarea
instrumentelor de tip ,,laborator intelligent” pentru elevi și
cadrele  didactice.  Proiectul  urmărește,  de  asemenea  și
dezvoltarea  unor  competențe  comune  care  să  conducă  la
adaptarea și integrarea cu succes a elevilor în viața socială
și creșterea accesului la educație și combaterea excluziunii
sociale pentru grupurile vulnerabile.

Activitățile derulate în cadrul proiectului:

Achiziționarea de mijloace didactice moderne în vederea
creării unui mediu cu performanțe funcționale actuale,
atractiv  și  care  să  asigure  calitatea  educației  din
instituția de învățământ;
Achiziționarea  de  software/licențe  cu  specific
educațional  care  să  asigure  dezvoltarea  de  programe
adaptate cerințelor și intereselor generațiilor actuale
de elevi;
Conectarea dispozitivelor din laboratorul inteligent la
rețeaua de comunicații a unității de învățământ;
Instruirea  cadrelor  didactice  pentru  utilizarea
echipamentelor  aferente  conceptului  de  laborator
inteligent digital integrat.



Afis A3
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Marian Makkai, candidatul PSD
la  Primăria  Pecineaga:  „Vom
continua  asfaltarea  comunei
și  a  satului  Vânători,  iar
școala va fi modernizată și
dotată prin PNRR”
24 aprilie 2024 18:02

Viceprimarul  comunei  Pecineaga,  Marian
Makkai,  „singurul  candidat  la  primărie
născut,  crescut  și  care  locuiește  la
Pecineaga„,  după  cum  îi  place  să  se
recomande,  spune  că  va  continua
investițiile începute de actualul edil,
Niculae Stan, dar că are creionate și mai
multe proiecte proprii, pe termen lung.
„Sunt câteva proiecte aflate în derulare, pe care vrem să le
terminăm cât de curând. Printre acestea se numără aducțiunea
de gaze naturale în satul Vânători și în Pecineaga, dar și
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construirea unei săli de sport.

Cu  fonduri  obținute  în  proiectul  Anghel  Saligny  vrem  să
continuăm asfaltarea comunei Pecineaga și a satului Vânători.
Proiectul  este  deja  aprobat,  trebuie  să  fim  chemați  să
semnăm„, ne-a declarat Marian Makkai.

În acest moment, primăria Pecineaga are în derulare procedura
de licitație, prin PNRR, pentru modernizarea Școlii Generale
din localitate: „Ne dorim modernizarea sălilor de clasă și
dotarea cu mobilier și aparatură IT„, spune Marian Makkai.

La această școală învață și micuții din satul Vânători, care
sunt transportați la unitatea de învățământ cu un microbuz
școlar.

Pentru aceștia, la Vânători va fi amenajat un parc de joacă.

În  urmă  cu  două  săptămâni,  Marian  Makkai  își
anunța candidatura la primăria Pecineaga:
După  8  ani  de  experiență  în  administrația  locală,  ca
viceprimar și consilier local, am decis că este momentul să
ridicăm ștacheta și să intru în cursa pentru funcția de primar
al comunei noastre.

În acești ani, am avut onoarea de a lucra alături de voi, de a
asculta nevoile si preocupările voastre și de a lupta pentru
binele comun.

Experiența  mea  ca  viceprimar,  m-a  învățat  multe  lecții
importante  și  mi-a  oferit  o  perspectivă  profundă  asupra
problemelor cu care se confruntă comunitatea noastră.

Am  plăcerea  să-i  mulțumesc  domnului  primar,  Niculae  Stan,
pentru  colaborare  și  sprijin.  De  asemenea,  mulțumesc  și
echipei din primărie alături de care, am reușit să demarăm și
să  implementăm  multe  proiecte  importante  pentru  oameni  și
comunitate.
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Mai mult decât atât, doresc să le mulțumesc tuturor celor care
au  fost  alături  de  mine,  dar  și  tuturor  celor  care  m-au
criticat. De la fiecare din voi am avut ce învăța.

Îmi  doresc  să  fiu  PRIMARUL  TUTUROR,  un  om  deschis  și
transparent, care să asculte opiniile și problemele fiecărui
cetățean.

Avem încă mult de muncă, să continuăm tot ce am început în
ultimii 4 ani și să demarăm noi investiții atât de necesare
pentru noi toți.

Dragi prieteni, vă invit alături de mine să facem din comuna
noastră, o comunitate de care să fim mândri!

Pe aceeași temă:

OFICIAL: Marian Makkai a intrat în cursa pentru primăria
comunei Pecineaga din partea PSD

La nouă ani de la preluarea
sa  de  la  RADEF,
Cinematograful Pescăruș intră
în reabilitare. Ce transmite
Primăria Mangalia
24 aprilie 2024 18:02
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COMUNICAT DE PRESĂ

Primăria Municipiului Mangalia a demarat
lucrările la proiectul de reabilitare și
modernizare  a  fostului  Cinematograf
„Pescăruș”, preluat de la RADEF „România
Film”,  într-o  stare  avansată  de
degradare.
După  realizarea  expertizelor  tehnice  și  a  proiectelor  de
modernizare, Primăria a depus cereri de finanțare atât pe
programe guvernamentale, prin CNI, cât și pe axe de finanțare
cu  fonduri  europene.  În  prezent,  proiectul  revitalizării
fostului cinematograf se află în evaluare la CNI, urmând să se
aloce sursele de finanțare, prin Hotărâre de Guvern.

În  cadrul  acestui  program,  se  finanțează  amenajările
interioare, dotările sălii de cinema, precum și instalațiile
aferente  pentru  reluarea  funcționării  ciematografului,  în
cadrul Direcției de Cultură și Sport a Primăriei Mangalia.

Potrivit reprezentanților primăriei, au început consolidarea
și reabilitarea clădirii, iar toate dotările și amenajările
interioare  ar  urma  să  fie  realizate  prin  finanțare
guvernamentală.

Lucrările de reabilitare și consolidare a clădirii vor fi gata
până  la  sfârșitul  verii,  iar  în  acest  timp,  autoritățile
locale vor finaliza demersurile privind obținerea finanțării



pentru dotări și instalații de proiecție film.

Prezentare Pescarus

Pe aceeași temă:

„Cioplit”,  anul  trecut,  cu  buldozerul,  Cinematograful
”Pescăruș” va fi reabilitat cu finanțare de la CNI

Saga Cinematografului “Pescăruș” continuă: a fost aprobată
reabilitarea sa cu 2 milioane de euro!

Cinematograful Pescăruş şi Grădina Farul, de doi ani în…
„conservare”!

Eveniment  medical  destinat
evaluării  afecțiunilor
dermatologice la Tuzla
24 aprilie 2024 18:02
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Edilul din Tuzla, Taner Reșit, îi invită
pe  locuitorii  comunei  la  un  eveniment
medical, destinat evaluării afecțiunilor
dermatologice.
Potrivbit edilului din Tuzla, „Cu sprijinul asociației Medcorp
vă invităm să participați la evenimentul medical de evaluare
dermatologică „Sănătate în vecinătate”. Evenimentul medical se
va desfășura sâmbătă, 27 aprilie începând cu ora 09:00 la
Școala Gimnazială Tuzla.

Programările se pot face la sediul primăriei comunei Tuzla la
parter,  birou  Asistență  socială  sau  telefonic  la  numărul:
0241747178, tasta 4 – Asistență socială.

Vă așteptăm în număr cât mai mare. Numărul de locuri este
limitat”, a transmis Taner Reșit.

Atenție,  se  oprește  apa  în
Lazu, Agigea și Eforie Nord!
24 aprilie 2024 18:02

La nivelul sistemului de distribuție apă
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potabilă  din  județul  Constanța  se  vor
executa  lucrări  de  racordare  a  noilor
conducte  la  rețeaua  existentă  în
localitățile  Lazu,  Agigea,  și  Eforie
Nord.  Pentru  realizarea  acestor
operațiuni,  RAJA  S.A.  va  întrerupe
furnizarea apei potabile timp de 36 de
ore, de joi – 25 aprilie 2024, ora 00.00,
până vineri – 26 aprilie 2024, ora 12.00.
Vor  fi  afectați  de  lipsa  apei  toți  consumatorii  din
localitățile  Lazu,  Agigea  și  Eforie  Nord.

Investiția  face  parte  din  CL8  –“Reabilitare  conductă
magistrală  în  Eforie  Nord,  reabilitarea  și  extinderea
rețelelor  de  distribuție  și  de  canalizare  precum  și  a
conductelor de refulare, stație nouă de pompare apă uzată și
conducta de refulare aferentă, din localitățile Eforie Nord,
Agigea  și  Techirghiol,  județul  Constanța”  în  valoare  de
aproximativ  32  milioane  lei  și  CL41  –“Surse  de  apă,
rezervoare, stație de pompare, stație de clorare, rețele de
incintă din comuna Costinești, reabilitare Gospodărie de Apă
Eforie Nord, stație de clorare și instalare grup de pompare
pentru localitatea Agigea. Reabilitare conducte de aducțiune
GA  Constanța-Sud-Lazu-Agigea-GA  Eforie  Nord.  Reabilitare
conducte de aducțiune GA Eforie Nord-Agigea” în valoare de
aproximativ  77  milioane  lei,  derulate  prin  Programul
Operațional  Infrastructură  Mare  (POIM).

În  vederea  reducerii  timpului  de  execuție  a  intervenției,
ținând  cont  de  complexitatea  lucrărilor,  echipele  RAJA  au
demarat  în  urmă  cu  peste  2  săptămâni  activitățile
pregătitoare, astfel încât totul să se desfășoare în timp
operativ.



Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Totodată, rugăm toți utilizatorii afectați de această lucrare
să își asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz
casnic în perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Având în vedere lungimea instalației, a diametrului acesteia,
dar și a debitului de apă, reluarea furnizării apei potabile
se va realiza în mod progresiv în fiecare zonă afectată, pe
măsură ce sistemul va intra în presiune și în funcție de
topografia rețelei.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și de distribuție a
apei  potabile,  asigurarea  debitului  de  alimentare  și  a
calității  apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de
distribuție,  siguranța  și  continuitatea  furnizării
serviciilor.


